
Választmány elnöki beszámoló 2023. 
a Magyar Piarista Diákszövetség Közgyűlésén 

Az elmúlt évben részben teljesültek a várakozásaink, hiszen az aktív tagozatoknál újra indult az 
élet. A covid után talán fontosabbak lettek a személyes találkozások és ez az aktívan működő 
tagozatok is munkára sarkallta. Sajnos a piarista atyák közül is jó néhányan itt hagytak bennünket 
( Soczó Ferenc, Lukács László), a diákszövetséghez közel álló személyek közül is többen 
eltávoztak közülünk ( Dr. Salacz Tamás, Farkas Zsolt), azonban ünnepelni is volt lehetőségünk 
(Jelenits tanár úr 90. születésnapja alkalmából) Ezen alkalmak lehetőséget teremtettek a 
találkozásra.

Mindezek mellett azonban a tagozatoknál is zajlott az élet. Elég ha a Budapesti tagozat újra 
megrendezett szeptemberi Bor és Grillterasz rendezvényére, a váci és kecskeméti vacsorákra és a 
mosonmagyaróvári szerenádra, családi vagy lelki napra gondolok. Jól látható, hogy az aktív 
tagozatok évről-évre rendelkeznek programokkal és a választmány keretein belül szívesen 
megosztják erről a tapasztalataikat. Úgy gondolom, hogy jó úton járunk ha a tagozati aktivitás 
újjáélesztésén dolgozunk. Ennek sajnos leginkább az anyagi forrásainknak szabnak korlátot, ezért is
óriási segítség, hogy sokak munkájának hála pályázati forrásokkal is ki tudjuk egészíteni a 
diákszövetség szűkös kereteit (külön köszönet érte Strommer Szonjának és Novotnik Ádámnak).

Sajnos a gazdasági helyzet, tavaly év végén nehéz döntés elé állított minket. Az infláció és a 
növekvő költségek miatt, drasztikusan meg kellett emelnünk az egyébként évek óta változatlan 
tagdíj mértékét. A döntés abban a szellemben, hoztuk, hogy továbbra is biztosítani tudjuk a 
tagozatok számára a programokhoz szükséges források egy részét. Mindezt azzal párhuzamosan 
tegyük, hogy a diákszövetség költségeinek emelkedését a lehetőségekhez képest mérsékeljük. Az év
végén megkésve kiküldött értesítéseknek köszönhetően a tagdíjbevételeink átrendeződtek, a korábbi
évekkel ellentétben, legtöbben már idén év elején fizették be a tagdíjukat az aktuális évre. Egyelőre 
úgy tűnik, hogy csak a tagdíjbevételeink átrendeződését jelenti. A költségvetésünkben így a tavalyi 
évben jóval kevesebb tagdíjbevétel keletkezett, azonban ez az idei évben ez realizálódott.

Új főtitkárunknak és kincstárnokunknak köszönhetően a diákszövetség elnöksége új lendületet 
kapott. Az elmúlt időszak működésünk áttekintésével és racionalizálásával telt. A tagozatok mellett 
a munkacsoportoknak is figyelmet szenteltünk. Idén először meghívtuk a Barátok Útja 
munkacsoportunkat a választmányra, ahol egy nagyon értékes beszámolót tartottak nekünk. Időről-
időre a jövőben is meghívjuk őket, hogy a tagozatok és a munkacsoportok működése még 
átláthatóbb legyen. 

A jövőre nézve az inaktív tagozatok megújítását és a Diákszövetség anyagi egyensúlyának a 
megőrzését tartom legfontosabb feladatunknak. 

Baráti köszöntéssel Balázs Sándor a Választmány elnöke Budapest, 2023. május 09. 


